  元智大學管理學院博士班
學術組必修科目表
（113學年度入學新生適用）
Department of Ph.D. Program in the College of Management , Yuan Ze University
List of Required Courses for the Doctoral Program
(Applicable to Students Admitted in Academic Year of 113)

 113.05.01 一一二學年度第八次教務會議通過
Passed by the 8th Academic Affairs Meeting, Academic Year 2024, on May 1, 2024
114.11.12 一一四學年度第三次教務會議修訂通過
Amended by the 3rd Academic Affairs Meeting, Academic Year 2025, on November 12, 2025
	學年
Academic Year
學期
Semester
科目
Course
	第一學年 1st Academic Year
	第二學年 2nd Academic Year

	
	上 Fall
	下 Spring
	上 Fall
	下 Spring

	基礎
必修
(3)
Basic Required Course
	社會科學研究方法
(Research Methodology for Social Sciences)
CM901
(3)
	
	
	

	其他
必修
(9)
Other Required Course
	行為科學理論與管理(Behavioral Science Theories and Management)
 CM953
(3)
	策略理論與管理 (Strategic Theories and Management)
CM943
 (3)
	獨立研究
(Independent study)
CM957
(3)
	[bookmark: OLE_LINK2]管理專題研討
(Seminar in Management)
CM944
(0)

	
	
	財務與會計理論
(Financial and Accounting Theory)
CM962
 (3)

	
	

	學期學分小計
Credits Each
Semester
	6
	6
	3
	0

	備註
Remarks
	1. 完成本博士班課程需在本院至少修滿十八學分及博士論文一篇。
2. 其他必修科目：
     「策略理論與管理」、「行為科學理論與管理」、「財務與會計理論」三選二
3. 本規定之相關事宜，請參照本院「博士班修業要點」與相關法規辦理。
4. 入學研究生須依本校學術研究倫理教育課程實施要點規定，於入學第一學期結束前完成學術研究倫理教育課程，最遲須於申請學位口試前補修完成，未完成本課程，不得申請學位口試。
1. PhD students need to complete a minimum of 18 credits in the College of Management and a dissertation.
2. Other compulsory courses:
Strategic Theories and Management, Behavioral Science Theories and Management, and Financial and Accounting Theory (choose 2 from 3)
3. Please refer to the study guide for doctoral programs for regulations.
4. For those graduate students who shall complete the Academic Research Ethics Education Course before the end of their first semester, they must follow the regulations of Yuan Ze University Academic Research Ethics Education Course Implementation Highlights. The supplementary courses must be completed at the latest before applying for the degree oral defense. If you have not completed this course, you are not allowed to apply for the oral defense.
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元智大學管理學院博士班
選修科目表
（113學年度入學新生適用）
Department of Ph.D. Program in the College of Management 
, Yuan Ze University
List of Elective Courses for the Doctoral Program
(Applicable to Students Admitted in Academic Year of 113)

113.05.01 一一二學年度第八次教務會議通過
Passed by the 8th Academic Affairs Meeting, Academic Year 2024, on May 1, 2024
114.11.12 一一四學年度第三次教務會議修訂通過
Amended by the 3rd Academic Affairs Meeting, Academic Year 2025, on November 12, 2025

	類別/組別
Group
	課號
Courses Code
	中文課名
Courses Title
	英文課名
Courses Title
	學分數
Credits

	學術組
	CM958
	行銷專題
	Special Topics in Marketing
	3

	
	CM959
	組織與人才管理專題
	Special Topics in Organization and Talent Management
	3

	
	CM960
	國際企業專題
	Special Topics in International Business
	3

	
	CM961
	科技管理專題
	Special Topics in Technology Management
	3

	
	CM951
	投資管理專題
	Special Topics in Investment Management 
	3

	
	CM963
	會計專題
	Special Topics in Accounting
	3

	
	CM906
	進階研究方法
	Advanced Research Method
	3

	
	CM912
	質化研究方法
	Qualitative Research Method
	3

	
	CM921
	財務研究方法
	Financial Research Method
	3

	備註
Remarks
	備註：
1.選修6學分；其中專題類課程至少3學分，方法類課程至少3學分。
2.學生得選修「臺灣商管領域跨校博士生聯合培育計畫」A 類課程，學生須依本校《校際選課辦法》及相關規定辦理。
3.「臺灣商管領域跨校博士生聯合培育計畫」之課程須經主修召集人核定，方可採計為專題類或方法類之選修學分。
Remark:
1.Students must select a total of 6 credits from the courses listed above; among them, at least 3 credits from Special Topic category and at least 3 credits from Methods category.
2.Students may take Category A courses under the Joint Doctoral Training Program in Business and Management in Taiwan. Course enrollment must comply with university’s Regulations for Intercollegiate Course Selection and related provisions.
3.Courses under the Joint Doctoral Training Program in Business and Management in Taiwan must be approved by the program convener of the student’s major before they can be counted as elective credits in either the Special Topic category or Methods category.


AA-CP-04-CF07 (1.3版)／113.12.16修訂







